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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

Kedves Ácsiak!

Olyan világban élünk, ahol a szánkat 
többször hagyja el bírálat, mint dicséret, 
ahol a kéz többször legyint vagy bánt, 
mint simogat, és ez hajlamossá tesz ben-
nünket arra, hogy elhiggyük: nincs már 
esély a jóra, nem kell már a szép szó, kive-
szett belőlünk a szeretet, a társaság a 
közösség adta élményekre az igény.

Ezzel a néhány sorral én most – úgy is, 
mint Ács város polgármestere és úgy is, 
mint annak lakója –, KÖSZÖNETEMET 
SZERETNÉM KIFEJEZNI azért a visszaa-
dott hitért, hogy él még az egymás iránti 
tisztelet, szeretet és azért, a nagyszerű 
rendezvényért, amiben május 1-én ré-
szünk lehetett.

Ilyen az, amikor együtt dobban a szí-
vünk, ilyen az, amikor tudunk örülni az 

ünnepnek, a tavasznak, a programok-
nak, egymásnak, egy finom ételnek és jó 
italnak és mindezt együtt egy helyen 
tesszük, mert hiszen mind ide tartozunk!

Ácsiak vagyunk!

KÖSZÖNÖM MINDAZOK 
FÁRADSÁGOS MUNKÁJÁT, AKIK 
MEGSZERVEZTÉK, SEGÍTETTÉK A 

MAJÁLIS LEBONYOLÍTÁSÁT!
Nem vállalkozik könnyű feladatra, aki 

a rendezvényszervezés világába merül 
alá. Mindig adódik egy váratlan helyzet, 
egy megoldásra váró nehézség, és egy-
másra épülő munkafolyamatok sora, 
amikor a színpadon megnyitja majd be-
zárja a rendezvényt az azzal felruházott 
személy. Közte pedig féktelen a tempó, 
mindent a közönségért, a rendezvény si-
keréért!

Minden elismerésem a fegyelmezett, 
előrelátó, problémamegoldó, de mind-
eközben vidám hozzáállásért, munkáért!

Minden elismerésem azoké, akik a 
szervezésben, lebonyolításban részt vet-
tek.

Nagyszerű EMBEREK vagytok, és kö-
szönöm a közönségnek, annak a több 
ezer embernek a részvételét, aki itt volt, 
velünk volt, mert szükségünk van egy-
másra!

Ács csak akkor lehet, és csak attól vál-
hat olyan otthonunkká, ahol valóban jó 
élni, ha nem felejtjük el ezeket a pillana-
tokat és várjuk, akarjuk majd a követ-
kezőt is!

Dr. Szentirmai István
polgármester

Városházi Hírek, 

Elismerések, Családi majális, 

Óvodai beiratkozásról, 

Pünkösdre készülve, 

Ács a Föld Napján, Interjúk, 

Érdekességek, 

Városi aktualitások

Köszönettel:
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Városházi Hírek

Gyermekvédelmi beszámoló

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. 
április 27-én tartotta soron következő testületi ülését, 
melyet a helyi kábel Tv is közvetített. A Képviselő-testületi 
ülést megelőzően az anyagok kiküldésre kerültek a képvi-
selők részére. 

2023. április 27-i testületi ülésen meghozott fontosabb dön-
tések:

· A Képviselő-testület megalkotta a közterületek elnevezé-
sének, átnevezésének rendjéről és a házszám megállapítás, je-
lölés szabályairól szóló rendeletet, valamint módosításra ke-
rült az Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete és szervei 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 2/2023. (I.23.) 
rendelet.

· Elfogadásra került az Ács Város Önkormányzat 2022. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
szóló beszámoló.

· Ács Város Képviselő-testülete elhatározta, hogy a Polgá-
rok, egyenlőség, jogok és értékek program keretében meghir-
detett Testvértelepülési kapcsolatok pályázati felhívásra pá-
lyázatot nyújt be. A projekt utófinanszírozású és 100 % támo-
gatási intenzitású. A sikeres pályázati lehetőség támogatást 
biztosítana a 2024. évi Ács-Kapocs Fesztivál rendezésére a 
határon túli partnereink a testvértelepülések részvételével.

· A Képviselő-testület elhatározta, hogy az Ácsi Bóbita Óvo-
da Kinizsi utcai telephely épület lapostető vízszigetelésére, a 
csapadékvíz külső elvezetésére, és ezzel egyidejű hőszigete-
lés kialakítására megegyező műszaki paraméterekkel ár-
ajánlatokat kér be Ábrahám Johathan egyéni vállalkozótól, 
Épszitec Kft.-től, valamint a HG Roof Kft.-től.

· Zárt ülésen a Képviselő-testület Esély otthon pályázat 
lakhatást ösztönző támogatás kiutalásáról valamint önkor-
mányzati bérlakás kiutalásáról szóló határozat visszavonásá-
ról döntött.

A 2022-es évben megvalósult gyer-
mekjóléti és gyermekvédelmi feladatok.

Ács Város Képviselő-testülete 2023. 
április 27-i ülésén elfogadta az Ács 
Város Önkormányzatának 2022. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi fel-
adatainak ellátásáról szóló beszámo-
lóját.

A gyermekek védelméről és a gyám-
ügyi igazgatásról szóló, módosított 
1997. évi XXXI. tv 96.§. (6) bekezdése 
szerint „a települési önkormányzat és 
állam fenntartói feladatainak ellátásra a 
Kormány rendeletében kijelölt szerv a 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi fel-
adatainak ellátásáról minden év május 
31-éig- a külön jogszabályban megha-
tározott tartalommal – átfogó értéke-
lést készít.

A gyermekvédelmi rendszer működ-
tetése állami és önkormányzati feladat, 

lepülés demográfiai adatai, különös te-
kintettel a 0-18 éves korosztályra. Ács 
város gyermekvédelmi rendszere jelent 
meg a beszámolóban a statisztikai ada-
tok, kimutatások által. Megismerhetővé 
vált az egyes részterületeken végezett 
munka és az ott érintettek száma is.

A jelzőrendszer tagjaival való együtt-
működés is ezen beszámolóban kerül 
minden évben értékelésre és a jövőbeni 
tervek és célok meghatározása, illetve 
javaslatok megfogalmazása. A testület 
megköszönte a részletes beszámolót és 
területen dolgozó szakemberek mun-
káját.

Ezen rövid tájékoztató nem adhatja 
vissza a 21 oldalas beszámolóban foglalt 
adatok teljes körűségét és a mögötte 
lévő szakemberek mindennapi munká-
ját, a beszámoló Ács város honlapján 
megtalálható.

melynek része az évenkénti beszámoló 
elkészítése.

A gyermekek védelmét pénzbeli, ter-
mészetbeni és személyes gondoskodást 
nyújtó gyermekjóléti alapellátások, illet-
ve gyermekvédelmi szakellátások, vala-
mint a törvényben meghatározott ható-
sági intézkedések biztosítják. 

A gyermekek védelme helyi ellátó-
rendszerének kiépítése és működteté-
se, a területen lakó gyermekek ellátásá-
nak megszervezése a települési önkor-
mányzat feladata. A települési önkor-
mányzat képviselő-testülete biztosítja a 
települési támogatást, továbbá a gyer-
mekjóléti szolgáltatást, gyermekek nap-
közbeni ellátását.

A beszámoló a tartalmi követel-
ményeket alapul véve készült el. A be-
számolóban bemutatásra kerültek a te-

Elismerés
A Komárom-Esztergom Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

május 5-én tartotta Szent Flórián napi ünnepségét Tatabányán, a Tulipá-
nos Házban.

Szent Flórián napjának alkalmából Sári Ákos tűzoltó ezredes ka-
tasztrófavédelmi igazgató Dr. Kancz Csaba főispán, a területi védelmi 
bizottság elnöke, valamint az ünnepségen résztvevő számos település 
polgármestere elismeréseket és jutalmakat adott át a vármegye tűz-
oltóinak.

Nagy Tamás Ács Város Alpolgármestere elismerésben részesítette 
Dunczt András Imrét az Ács Önkormányzati Tűzoltóparancsnokság 
tűzoltóját. Dunczt András Imre 2011. február 1-én szerelt fel a Csermák 
Hugó Önkéntes Tűzoltóságra önkéntes tűzoltóként gépjármű-vezetői 
beosztásba. Felvétele után folyamatosan képezte magát, 2012. évben 
tűzoltó szakképző tanfolyamon vett részt, majd tovább képezte magát 
2020. évben sikeresen elvégezte a tűzoltó szerparancsnoki tan-
folyamot. A tűzoltó szolgálatát élethívatásként, munkáját teljes oda-
adással végzi. 2018. évben az ácsi önkéntes tűzoltók megválasztották az 
Ácsi Önkéntes Tűzoltó Egyesület parancsnokának.
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Ácsi Adventi Angyalok    Tisztelt Szervezőtársaink, kedves 
Barátaink!

Egy évvel ezelőtt kisebb fajta csodá-
ról beszéltünk a Családi Majális sikere 
láttán, ám azt is mondtuk Nektek, hogy 
ez olyan csoda, amely megismételhető, 
talán évről-évre, ha ismét egymás mellé 
állunk.  

2023-ban is megtörtént. Megtörtént 
és mindez úgy, hogy még nagyobb lel-
kesedés, még nagyobb összefogás ala-
kult ki az idei évben és mindezek ered-
ményeképpen még nagyobb sikert ara-
tott a MI rendezvényünk a MI Családi 
Majálisunk! Már az előkészületek ideje 
alatt érezhető volt, hogy a közös gondol-
kodás, a csapatban történő szervező 
munka egyre több embert és csoportot 
mozgat meg. Jöttek a részt venni – sütni, 
főzni – akarók, jöttek az anyagi támo-
gatók, jöttek azok, akik munkájukkal já-
rultak hozzá az eseményhez jöttek, akik 
ételt és italt ajánlottak fel, szinte min-
den résztvevő programot is tervezett és 
szervezett. Tavalyi évben is elhangzott, 
hogy sokszor „csak” beszélünk az össze-
fogás erejéről, ám mire tettekre kerül a 
sor elfogy a lelkesedés. Mi, Veletek 
együtt bebizonyítottuk, hogy Ácson ez 
nem így van, hiszen mindenki, aki ígére-
tet tett az sokszorosan be is váltotta azo-
kat, és önzetlenül, fáradhatatlanul szol-
gálta ki egész nap a kilátogató több ezer 
szórakozni vágyó ácsi és környékbeli 
majálisozót. 

Köszönetünket és elismerésünket 
küldjük Felétek ezekkel a sorokkal! Az 
idei évben rendezvényünk immár „nem-
zetközivé” is vált, hiszen az ácsi tűzol-
tókkal együtt felvidéki tűzoltók is kivet-
ték ebből részüket Hetény községből. 
Azt is elmondhatjuk, hogy a Brigetio 
kerékpárosai mellett újabb nem ácsi 
szervezet tagjai csatlakoztak hozzánk, 
hiszen velünk voltak a Bakonyalja Lovas-
klub tagjai is Csótról finom sült májat 
készítve. Elmondhatjuk, hogy az előző 

évben megismert és kipróbált játékok, 
ügyességi és erőpróbák nagy sikert arat-
tak megint és voltak olyanok, akik ezek 
miatt látogattak ki a helyszínre. A szer-
vezők kreativitását dicséri, hogy minden 
korosztály, minden érdeklődési kör és 
mindegyik nem képviselői jól érezhették 
magukat, megtalálták a nekik való elfog-
laltságot. Új résztvevőként nagyon sike-
res volt a Leanon Kft, a BET-KER Kft a 
Kinizsi Ultras és a Családsegítő Szolgálat, 
sátraik körül folyamatos volt a sürgés-
forgás, fokozták a jó hangulatot és a 
színvonalat. Bízunk és hiszünk abban, 
hogy a rendezvényből részt vállaló em-
berek és csoportok, szervezetek, intéz-
mények képviselői tudtak annyi erőt és 
hitet meríteni a felénk/feléjük áradó kö-
szönet és hála megnyilvánulásokból, 
hogy jövőre ismét bizonyítani tudjuk, 
hogy mennyit ér az összefogás, mennyit 
ér a közös gondolkodás és mekkora 
eredményre vezethetnek a közös tettek. 
Köszönjük Önöknek, Nektek (a jegyzete-
ink sorrendjében, törekedve a teljesség-
re: Ács Város Önkormányzata, Bartók 
Béla Művelődési Ház, Városgazdálkodás 
csapata, Bakancsos Klub, Kovács Trans, 

Új Pallini Hús Zrt., IREKS-Stamag Kft, Pa-
czánt Ákos, BR Rönkvilág Kft, Bedi Zol-
tán, Bakai János, Papp György, Hanka 
Tech, Zsidi Krisztina és Szász Zoltán, Szü-
Ro-Ép Kft, Kohár Mihály, Görözdi Kft, 
Kulcsár Balázs, Varga Szabolcs, Valiczkó 
Anita, Szombathy Levente, Szalai Éva, 
Micsunek László, Rovács Imre, Nyugdíjas 
Klub, Lay János, Ötvös Zsolt, Családsegí-
tő Szolgálat, Nagy Tibor, Bakonyalja Lo-
vasklub, Gárdonyi Géza Általános Iskola, 
Vida János, Bóbita Óvoda, Horváth Ti-
bor, Brigetió Kerékpáros Egyesület, Hor-
gász Egyesület, Vadász Társaság, Refor-
mátus Egyház, Ácsi Lovas Szakosztály, 
Háromházi György, Nagy Miklós, Gyüre 
Anita, BET-KER Kft, Fábián Zsolt, Szalai 
Péter, Galba Roland, Voda Security Kft, 
Dosztál József, SZE-VÉT Kft, Morvai Bar-
nabás, Hájos László, Tasi Pál, Markó Pé-
ter, Trélog Kft, Fiorács Kft, Borbás Best 
Kft, Taár Károly, Vass József, Lőrincz 
Péter, B8 Market, Veszprémi Gyula, Ácsi 
Tűzoltók, Ácsi Polgárőrség, DJ Szalai Ká-
roly, Roma Önkormányzat, Ácsi Kinizsi 
SC, Kinizsi Ultras, Márkus Béla, Á-Terv 
Kft, Vitáris Etelka, Szilaj Motoros Klub, 
Hartmann Hungary Kft, Leanon Kft, Mis-
más Csaba, Lovas József, Szűcs Roland, 
Galambászok, Civil Kontroll Csoport,   
Ácsi Motor Racing Team, Piskóta Ét-
terem és Kávéház, Ácsi Adventi Angya-
lok… ha valaki mégis kimaradt, attól 
elnézést kérünk, ám köszönetünk felé-
jük  fokozottan is irányul. Tavalyi évben 
az elsők között állt mellénk ifj. Petró 
Tibor jelentős támogatást nyújtva, idén 
ezt a sajnálatos események miatt nem 
tudta megtenni, ám a köszönet szavai 
Neki is szólnak. 

Végezetül nem mehetünk el szó és 
köszönet nélkül attól a hozzáállástól és 
támogatástól, amit, Dr Szentirmai István 
polgármester úrtól kaptunk, hiszen ez 
egy biztos alapot jelent számunkra, ami-
re teljességgel támaszkodhatunk és sta-
bil hátteret biztosít minden résztvevő-
nek. Köszönjük Ács, köszönjük ácsiak!
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Idén áprilisban is, mint eddig minden 
nevelési évben, megszerveztük a 2,5-3 
éves gyermekek óvodába íratását. 

Lehetne erről tényszerűen, néhány 
számadattal, a jogszabályi előírásokat 
közölve írni, de én óvodavezetőként 
máshogyan élem meg ezt a fontos ese-
ményt, ahogy velem együtt kollégáim is.

Az óvodakezdés első fontos momen-
tuma a beiratkozás, ahol a szülők több-
sége először szembesül azzal, hogy sze-
retett gyermeke, aki „épp csak az imént 
született”, egy olyan közösség tagja lesz 
szeptembertől, ahol ő már nem lehet 
vele. Nem ritka ilyenkor a pityergő, szo-
rongó édesanya, akit nyugtatni kell, 
ennek most jött el az ideje. Ahogy eddig 
örültek a családban minden új mozza-
natnak, amit gyermeküknél megtapasz-
taltak, most ennek is örülni kell, a kis-
gyermek vágyja már a vele hasonló ko-
rúak társaságát. 

Ha ezt a gondolatot tartjuk szem 
előtt, akkor természetessé válik, hogy 
olyan szeretetteljes közeget teremtünk 
ehhez az alkalomhoz, ahol minden azt 
támogatja, hogy a szülők és a gyerekek is 
azt érezzék, jó lesz majd itt tölteni 
napjaikat.

A szeretetteli várakozást átélik az 
óvoda dolgozói is, akik nyitott szívvel, 
kíváncsian várják a kicsiket. A várakozás-
hoz társul bizony némi szomorúság is, 
hiszen az új kisgyerekek érkezését meg-
előzi majd a már szívükbe zárt nagycso-
portosok iskolába engedése. Ezt nekik 
kell elfogadniuk, feldolgozniuk.

Fontosnak tartottuk, hogy a beiratko-
záskor lehetősége legyen a családoknak 
körülnézni az óvodában, találkozni az 
óvónénikkel, dajka nénikkel. Amíg a szü-

lők kitöltötték a beíratáshoz szükséges 
nyomtatványokat, az óvodapedagógu-
sok játszottak a gyerekekkel és a bátrab-
bakkal körüljárták az óvodai csoportokat 
is.

Azok a szülők, akik egyedül érkeztek, 
(és természetesen a többiek is), meghí-
vást kaptak az OVIBA CSALOGATÓ dél-
előttre, ahol már csak a játéké volt a fő-
szerep. Mindkét épületben nagyon jó 
hangulatban telt az idő, észre sem 
vettük, hogy már az ebédhez készülődés 
is elérkezett. Játék közben a szülők 
bátran feltehették azokat a kérdéseket, 
amik megfogalmazódtak bennük az 
óvodakezdéssel kapcsolatban.

Az Óvoda közi épületben a következő 
nevelési évben, két csoportban várjuk 
majd a kicsiket. Egy vegyes életkorú 
csoport is indul, erről mindenkit tájé-
koztattunk, és a szülők eldönthették, 
szeretnék-e, hogy gyermekük nagyobb 
óvodásokkal együtt kezdjék meg óvodás 
éveiket.

A Kinizsi utcai épületben egy óvodai 
csoport indul szeptemberben, ahol 2,5-3 
éves gyerekeket várnak a csoportban 
dolgozó felnőttek.

Sajnos az előző évekhez hasonlóan, 

nem tudunk minden óvodába íratott 
gyermeknek helyet biztosítani. Azokat a 
szülőket, akik az óvodaköteles kor eléré-
se előtt szerették volna gyermeküket 
óvodába íratni, telefonon hívtam fel, és 
felajánlottam a Kinizsi utcai épületben 
lévő, betöltetlen férőhelyeket, mivel a 
település ezen részén jelenleg kevesebb 
óvodás korú gyermek él. Örömömre 
többen is éltek ezzel a lehetőséggel, így 
kiegyenlített lesz a csoportok létszáma. 

A csoportlétszámok a beíratás idő-
pontjában a következőképpen alakul-
nak:

Óvoda köz: Nyuszi csoport 26 gyer-
mek, Katica csoport 26 gyermek.

Kinizsi utca: Őzike csoport 25 gyer-
mek.

Minden család május 25-ig kézbe ve-
heti az értesítést, amely sikeres felvétel 
esetén tartalmazza, hogy melyik óvodai 
csoportba nyert felvételt gyermekük, 
emellett azt is beleírtam, hogy mikor 
tartjuk az első szülői értekezletet, mely-
re minden szülőt szeretettel várunk.

Kérem a kedves szülőket, hogy bár-
milyen kérés és kérdés felmerülése ese-
tén, a 06 20 2628318-as telefonszámon 
keressen. Ha nem tudom felvenni, visz-
szahívok mindenkit, és amiben tudok, 
segítek.

Szeptemberig pedig nagyon jó 
egészséget, testi és lelki feltöltődést, 
csodálatos, együtt töltött napokat kívá-
nok minden kisgyermekes családnak. 

Ha az óvoda felé sétáltok, látogas-
satok meg bennünket bátran!

Szeretettel ölelünk benneteket

Héreginé Ilonka
óvodavezető

Óvodai beíratás szívvel-lélekkel

A Lélek érkezése, áradása
Arany János szépen vezeti be egyik 

balladáját: „Szép piros pünkösd reg-
gel/mintha tűzzel-Szentlélekkel / Menny 
föld tele volna.” E lélekkel való telítettség 
ott vibrál lelkünkben pünkösd reggelén, 
de ki tudja szavakban kifejezni mi ez? Hi-
szen a Lélekről tudunk a legkevesebbet.

A Szentháromsági személyek közül 
az Atyát segíti megsejteni egy jó apának-
anyának képe, aki gyermekeiért minden-
re képes. 

A Fiú Istent közel hozza hozzánk a 
gyermeki érzés, ami felnőtt korunkban 
fel fel fakad, vágyódás az örök gyermek-
ség után.

A szentlélekről a legnagyobb elmék is 
csak azt mondják: kifejezhetetlen, ki-
mondhatatlan fölség. A bölcselet azt 
mondja róla: testetlen valóság. Nem 
tudjuk megmondani, hogy mi a lélek, 
csak azt, hogy mi nem.

A Bölcsesség könyve így tanít: „Az Úr-
nak Lelke betölti a földkerekséget, tud 
minden szóról.” (Bölcs. 1,7)

A Lélek hiányát érezzük, ha valaki em-
berségéből teljesen kivetkőzött kegyet-
len emberre, hogy lelketlen.

A gépiesen végzett munka lélekölő, 
egyhangú munka lélektelen. Aki alig él 
abba hálni jár a lélek.

Jézusa a Lélekkel eltelve visszatért 
Názáretbe. A zsinagógában Izaiás prófé-
tát idézi magára „Az Úr lelke van rajtam: 
/Ő küldött engem./ hogy meggyógyít-
sam a megtört szíveket, és Hirdessem az 
Úr kegyelmének esztendejét.” (LK 4, 18-
19)

A Szentlélek megakar óvni minket at-
tól, hogy embertelenek legyünk. Ne le-
gyünk lélek nélküliek. Legyünk Evangé-
liumának olvasói, követői, egyszóval 
bibliás keresztények. 

Egyházunk nem szűnik meg soha hív-
ni a Szentlelket imádsághoz, munkához 
gyászban és örömben, fáradtságban, 
küzdelemben. 

Jöjj el Szentlélek Isten, töltsd be híve-
id szívét, a szereteted tűzét gyullaszd föl 
bennünk.

Amen.
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Rekordlétszám a Föld-napi túrán

Napsütésre és madárcsicsergésre éb-
redtünk a Föld napján, így minden adott 
volt ahhoz, hogy sikeres túrát tegyünk a 
szomszédos Nagyigmándra. Délelőtt tíz 
órára hívtuk a Természetjáró Bakancsos 
Klubbal az érdeklődőket a művelődési 
ház előtti parkba.

Tóth János, a Bakancsos Klub elnöke 
köszöntötte a résztvevőket, akiknek ad-
digra 160 fölé duzzadt a számuk. A tizen-
hatodik Föld-napi túrán – ha emlékeink 
helyesek – létszámrekordot döntöttünk. 
Ennyien még soha nem sétáltunk át 
együtt Nagyigmándra. Külön öröm szá-
munkra, hogy sok túratársunk volt, akik a 
környező településekről érkeztek. Út-
közben még néhányan becsatlakoztak 
hozzánk, így már 170 felé közeledett a 
teljes létszám. Sokak kezében TeSZEDD 
zsákok is voltak, amikbe az út során meg-
pillantot szemetet gyűjtöttük. Az első 
megálló és pihenő szokás szerint a Con-
cóháti kastély melletti füves terület volt. 
Itt jól esett egy energiapótló szendvics 
és egy kis frissítő víz, üdítő elfogyasztása 
a hátizsákból. Innen a Concó mellett ha-

ladtunk tovább és kisvártatva megpillan-
tottuk a Napóleoni sáncokat. Itt is meg-
álltunk egy percre, hogy megismerjük a 
sáncok történetét, majd tovább szeltük 
a métereket a szántóföldek végén talál-
ható dülőóton. Nagy szerencséje volt 
azoknak, akik a csoport élén haladtak, 
ugyanis egy nagy őzcsordát pillantot-
tunk meg pár száz méterre előttünk. 
Ahogy érezték a veszélyt átvágtak a Con-
cón és menedéket kerestek maguknak a 
túloldali erdőben. Bár nem voltak túl kö-
zel hozzánk, mégis tekintélyparancso-
lóan adták tudumásunkra, hogy bizony a 
természetben sétálunk.

Az M1-es autópálya híd alatti szakasz 
mindig az egyik legvadregényesebb 
terület. Most sem volt egyszerű átvágni 
rajta, ám mindenkinek sikerült, még a 
velünk sétáló négylábú barátainknak is. 
Felkapaszkodtunk a vasúti hídra, majd 
leereszkedtünk a másik parton így kelve 
át a Concón. Erőfeszítéseinket meghá-
lálta a természet, mégpedig hűs forrás-
vízzel, ami a Csémi-hegyi forrásból fa-
kad.

Az út felénél járhattunk, de még hát-
ra volt a kapaszkodás a Bablevesre, ahol 
egy Napóleoni erőd maradványait néz-
hettük meg, majd megpihentünk a 
Csémi-hegyi kilátónál. A korábbi évektől 
eltérően másik útvonalon haladtunk to-
vább Nagyigmánd irányába. A felső dü-
lőn leereszkedve egy nemrég épült hí-
don át értünk be az igmándi határba, 
majd a már régebbről ismert útvonalon 
jutottunk el cálállomásunkhoz, Nagy 
Lajos húsboltjához.

Természetesen Nagy Lajos és kollé-
gái ezúttal is szörppel és mindenféle há-
zi jellegű csemegével fogadta a megfá-
radt és éhes túrázókat. Jóleső vendég-
szeretete megkoronázta a napunkat. 
Hálásan köszönjük a barátságukat és az 
önzetlen felajánlásukat.

Hazafelé autókkal és az ácsi lovasok 
fogataival indultunk, akiknek idén is kö-
szönettel tartozunk a segítségért. Utun-
kat végigkísérte Dobsa Mihály és Pulai 
János. Az általuk készített videós beszá-
molót megtalálják Dobsa Mihály You-
tube csatornáján.

BALOGH ATTILA
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 Aki látja a kövek lelkét…
Tóth Tamás kőfaragóval beszélgetünk

Kevés ember mondhatja el, hogy 
látja a kövek lelkét és beszéli nyelvü-
ket. Tóth Tamás bizonyára egy közü-
lük, mert ha ez nem így lenne, ma nem 
gyönyörködhetnénk páratlan alkotá-
saiban. A legdurvább kődarabban is 
meglátja szépet a szőnyi születésű, 
Ácsról elszármazott szobrász.

- Anyai ágon tősgyökeres ácsi család-
ból származom. A család ezen ága bizo-
nyíthatóan a XVIII. század első harmada 
óta itt élt, amire nagy büszkeséggel gon-
dolok. Apai ágon a nagy Alföldről szár-
mazom, innét a XIX. első feléből találtam 
adatokat. Ezen információk számomra 
alapvető fontossággal bírnak! Fontos 
tudni, hol vannak a gyökerek, így látszik a 
honnét-hova utazásunk lényege! Ácsra 
jártam óvodába, majd általános iskolába. 
Innét Győrbe vitt az út középiskolába, 
ahol állategészségügyi szakon végez-
tem. Katonaság után a Fiorács Kft-nél 
dolgoztam pár évig. Majd pár év útke-
resés után Szlovákiában találtam ma-
gam, ahol lakberendezést, belsőépíté-
szetet tanultam pár évig. 

Gyerekkora óta érdekeli a művé-
szet szinte minden ága, de ebben a 
hivatásban találta meg igazán önma-
gát. 

- 2009-ben húztunk egy merészet, 
családommal  megnyitottuk a MAGTÁR 
GALÉRIA TEAHÁZAT a Fő utcán. Pár év 
viszonylagos siker után, sok csodálatos 
emlékkel a hátunk mögött végleg laka-
tot tettünk az ajtajára. Ekkor már rend-

szeres kiállító voltam Kapolcson, dolgoz-
tam kővel, fával és fémmel is. Szinte min-
dent autodidakta módon tanultam ezek 
megmunkálásából, mindig feszegetve a 
magam és az anyag határait. Ebben ez 
időszakban gondoltuk úgy, hogy meg-
próbálnám magam  ebben a szerepben 
itt a Káli- medencében, ahol tíz  éve va-
gyunk családommal. Három gyerme-
künkből a legnagyobb itt él az utcában, 
az iskoláskorú fiam még velünk termé-
szetesen és a középső, aki örökölte a 
kreativitás minden  formáját, még a szár-
nyait próbálgatja. Édesanyám, akinek a 
gyökerei már túl erősek egy átültetés-
hez, maradt Ácson. Ebből kifolyólag, ha 
tehetjük Ácsra utazunk. Én kicsit nosztal-
giázni, a gyerekek a nagymamát  meglá-
togatni. Mivel Ácson éltem életem nagy 
részében, szinte az egész települést és 
környékét jól ismerem! Történetét ren-
geteg alkalommal átolvastam, könyvek-
ben és az interneten egyaránt. A Duna-
part, az Ácsi- erdő, a Concó, vagy a tópart 
mind rengeteg emlékkel bír számomra. 
Szerintem az itt élők jó része rácso-
dálkozna, mennyi érdekes dologgal bír 
lakóhelyük. Annak örülök, hogy élnek 
Ácson olyan emberek, akik ezt szívükön 
viselik. 

Mély érzésű ember, igazi művész, 
aki büszke gyökereire, és végtelen 
szeretettel beszél családjáról, felesé-
géről, akinek támogatása kellett ah-
hoz, hogy elinduljon a művészi pálya 
irányába.

- Az, hogy erre a pályára kerültem, a 
feleségem unszolása és a mellettem va-
ló folyamatos kitartása nélkül nem sike-
rülhetett volna. Szlovákiai tanulmányo-

mat is az Ő utánajárására kezdtem meg, 
valahogy úgy, hogy végig hitt bennem! 
Elsősorban süttői mészkővel kezdtem 
dolgozni. Eljutottam a bányába is, a hely 
megdöbbentett a méreteivel, a napon 
vakító fehér színeivel, az ezer struktúrá-
val, ami mind egy letűnt kor maradványa. 
Elképedtem a természet alkotófolyama-
tán. Ezért mondom azt: befejezem, amit 
elkezdett a természet. Ma már szinte 
minden típusú kővel dolgozom. Bazalt, 
tufa, horzsakő, ami tele van mindenféle 
apró gyönyörűséggel! Ilyenkor megpró-
bálom ezeket az apróságokat láthatób-
bá tenni. De vannak kövek, melyek vé-
letlenül kerülnek hozzám – autózom, 
megpillantom egy bokor mélyén és tu-
dom, mi akar lenni! Művésztelepen már-
ványfélékkel dolgozom, ezeknek az alko-
tásaimnak hamar gazdája lesz, ami jó 
érzéssel tölt el. Dolgozom fémmel, antik 
faanyaggal, uszadék fával, amit még az 
ácsi Duna-parton gyűjtöttem. Egy ideje 
elkezdtem ökotudatosan, régi bazalt-
kockák felhasználásával ékszereket ter-
vezni, készíteni. Még a csomagolást is új-
rahasznosított anyagból készítem! – 
meséli büszkén.

- Nincs kedvenc alkotásom. Mikor va-
lami elkészül, kicsit nézegetem, majd el-
kerül a gazdájához. Jó érzés a tudat, 
hogy szinte minden kontinensen van 
munkám. Készítettem már köztéri em-
lékművet, kerti szobrokat, több kisplasz-
tikát, domborműveket. Büszkeséggel 
tölt el, hogy 2012-ben a Magyar állam 
meghívására kiállíthattam a berlini Ma-
gyar Nagykövetségen. Idén meghívást 
kaptam a Veszprém-Balaton 2023 Euró-
pa Kulturális Fővárosa program kerete-
in belül, Kapolcson, április végén meg-
rendezésre kerülő alkotótelepre, ahol 
egy természetművész projektben ve-
szek részt! Boldog ember vagyok, mert 
azt csinálom, amit szeretek. Ez a mai 
világban egész jónak tűnik! Nincsenek 
érdemérmeim, okleveleim, csak arra vá-
gyom, hogy még sokáig alkothassak a 
családom szeretete közepette, mások 
örömére! 
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 Pónifogaton Ács utcáin át…

Varga Zoltán neve elsőre talán nem 
cseng ismerősen, de ha azt mondom, a 
pónifogatos úr, akkor bizonyára leg-
többen tudják, kiről is van szó, hiszen 
meghatározó egyénisége Ácsnak. Min-
denki mosolyogva üdvözli, mikor szé-
pen felszerszámozott, fonott sörényű 
pónik húzta fogatán, lányaival és kis 
tacskójával a bakon, végigügetnek vá-
rosunk utcáin. 

- Tősgyökeres ácsi vagyok, már a déd-
szüleim, nagyszüleim is itt éltek. Az ácsi 
Cukorgyári óvodába jártam, valamint a 
helyi általános iskolába, majd mezőgaz-
dasági gépszerelőként végeztem el ta-
nulmányaimat Komáromban. Minden 
ideköt, barátaim, rokonaim is Ácson és a 
környéken élnek. A „falu” szélén, nyu-
godt környezetben áll a házunk. Szere-
tek itt élni! Két lánygyermek büszke 
édesapja vagyok, Dóra 17, Luca 13 éves. 
Szerencsére örökölték tőlem a lovak sze-
retetét, a fiatalabbik lovagol is, hobbi-
szinten. Az első pónit a lányaim kapták 
gyereknapra, 12 évvel ezelőtt. Ettől a 
naptól kezdve indult a pónik iránti sze-
retetünk, de én gyerekkorom óta lovak-
kal foglalkozom. Már Nagypapámnak is 
volt lova, mentünk ki a lovas kocsival a 
szőlőbe, és mezőgazdasági munkát is 
végeztem velük. Édesapámmal nekünk 
is lettek nagylovaink, szántottunk, vetet-
tünk velük, 11 évesen már kimentem ve-
lük ekézni. Ebben nőttem fel! Több kis-
csikónk is volt, neveltük is, kocsiztattunk 
is – idézi fel Varga Zoltán gyerekkora 
meghatározó élményeit.

- Aztán valahogy én a fogathajtás felé 
mentem, és mai napig eljárok országos 
és nemzetközi versenyekre nézőként lá-
nyaimmal és barátaimmal. Azt szoktam 
mondani, hogy én nem csak a versenyek-
re vagyok kíváncsi, hanem a háttér infor-
mációkra is. Háttér információk alatt ér-
tem a lovak ki-, befogását, illetve ápo-
lását.

Jelenleg Varga Zoltánnak két deres 
pónilova van, Tünde és Csini, 5-6 éve-
sek. Hobbiszinten, csikó koruk óta 
tartja őket. 

- Az hogy ezek a pónik ilyenek lettek, 
ez a gyerekkori lovas tapasztalat, meg a 
fogatos sportból összegyúrtnak az egy-
velege. Csikó korukban kerültek hoz-
zám, és amit velük elértem, csak saját 
magamnak köszönhetem, több évnyi 
kemény munkának. Reggel és este is 
meg kell etetni a pónikat, napközben 
pedig többször rájuk kell nézni és meg-
itatni őket. Legnagyobb segítségem eb-
ben az Édesanyám, aki ha dolgozok, 
eteti-itatja a pónikat. Mindemellett a 
családnak és a barátoknak köszönhetek 
sok segítséget. Az is fontos, hogy meg 
legyenek jártatva. Télen-nyáron mindig 
megyek velük, hetente egyszer mini-

mum, ha jobb idő van, többször. Mellet-
te kamionozok, nekem is kell a kikapcso-
lódás. Úgy, mint más elmegy horgászni, 
én felülök a bakra, és ha foghatom a 
kezemben a hajtószárat, nekem az már 
kikapcsolódás. A környező lovasokkal 
jóban vagyok, velük szoktunk a szüreti 
felvonulásokon, rendezvényeken részt 
venni, akár a lovaskocsival, akár a hintók-
kal, mikor mit kíván meg a rendezvény 
hangulata. 

Jártató és díszhintója is van, amivel 
versenyezni is szokott. S bár tudása 
alapján megtehetné, hogy különböze-
ti vizsgát tesz, és magasabb kategóriá-
ban versenyez, úgy azonban lányai 
nem indulhatnának. Márpedig ők a 
mindenei, így marad az amatőr kate-
gória.

- A gyermekek örömére pónikocsizta-
tást is vállalok, valamint mezőgazdasági 
munkára is használjuk őket, s emellett 
amatőr szinten egy-két versenyre já-
runk. Helyi és környékbeli versenyeken 
veszünk részt, kisebb-nagyobb sikerek-
kel. Csak a kisebb kategóriában megyek, 
illetve megyünk. Volt úgy, hogy magunk 
voltunk, ezért mondom, hogy kisebb- 
nagyobb sikerrel. Ezeken a versenyeken 
a részvételek a fontosak és a pozitív 
visszajelzések, akár a nézőktől, sporttár-
saktól. Plusz vizsgát kéne tenni, nekem 
és a lovaknak is, de én azt nem akarom. 
Nekem ez hobbi szinten jó, és így a lánya-
im is mind a ketten tudnak ebben a kate-
góriában indulni. Mert ők is indulnak! Ta-
valy például az ácsi versenyen én le-
mondtam, hogy nem indulok, mert egy 
fogattal két induló indulhat, így az én két 
kis leányzóm hajthatott! – meséli büsz-
kén.

Szép napsütéses időben csak gon-
dolnak egyet és már útra is kelnek. Pár 
óra alatt bejárják a települést.

- Az az öröm számomra, hogy ha vé-
gig megyek a városon, kevés olyan em-
ber van, akinek ne lenne egy kis mosoly 
az arcán. Mert kicsik és szép párok! Jó 
rájuk nézni. Lehet, hogy én elfogult is va-
gyok velük szemben, de a visszajelzések 
is ezt mondják. Itt is és a versenyeken is! 
Nagyon lehet őket szeretni, de tudni kell 
velük bánni. Hamar az ember fejére nő-
hetnek ősi származásuk alapján – meséli 
nevetve.

Varga Zoltán állatszeretete nem áll 
meg a lovaknál. Rendszeres útitársa 
méretében jóval kisebb, de a szívében 
ugyanakkor helyet foglal el, mint lovai.

- A kis tacskónkat Morzsinak hívják, 6 
éves, házi kedvenc, a gyerekek is nagyon 
szeretik, barátságos, hűséges társ. A fo-
gat „kötelező tartozéka”. Nem minden-
kinek fogad szót a családban, de rám 
mindig jobban hallgat. Ha valami rosszat 
csinál, mondom neki, gyere csak, ezt 
beszéljük meg! Ül olyankor sunnyogva, 
és okosan néz… Javarészt ő is ott ül a 
bakon, persze hidegben nem! – teszi 
hozzá gyorsan. Volt, aki rossz szemmel 
nézte, de azért és akkor viszem, ha jönni 
akar. Ha melegben jön velem, vizet vi-
szek neki és mindig ügyelek, hogy ár-
nyékban álljak a fogattal. Nagyon oda-
figyelek az állataimra! A munkám mel-
lett nekem ez ad kikapcsolódást, feltöl-
tődést. Nagyon szeretném, hogy a lánya-
im tovább vigyék ezt a ló szeretetet, ami 
szerencsére úgy tűnik, meg is valósul, 
mert mindegyiket érdekli.
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Épül-szépül a város
Kivirágzik és zöldbe borul a Zichy kastély kertje

kezelést hajtottak végre rajta a Garden 
Fasorfenntartó Kft. tapasztalt szakem-
berei, Juhász Márton kertészmérnök 
szakmai felügyelete alatt. A mostani 
ültetések az Esterházy-Zichy kastély 
kertjét érintették, Juhász Márton ter-
vezése alapján, Ács történelmi és zöld-
felületeit érintő adottságok figyelem-
bevételével.

- Az egyszerűsített, nem tájépítészi 
pontosságú tervezet a Zichy-kastély elő-
kertjének növényesítését teszi lehetővé, 
valamint támpont a későbbi automata 
öntözőrendszer kiépítéséhez. A terület 
rendezésével a füvesítés is feladat lesz. 
A barokk stílusú kastély felépítése az 
1780-as évekre tehető. Az előkert nö-
vényválasztása és a növények elrende-
zése a barokk kertek mértanilag szabá-
lyozott, azaz architektonikus kertstílusá-
hoz idomul. Jellemző rá a hármas útve-
zetés és az ezt keresztező keresztutak, 
háromszög és sokszög alakú parterre-ek 
kialakítása. A háromszöges útvezetés, a 
háromszöges látás, amit vui-nek hívnak, 
a hatalmat reprezentálta. Ez először a 
barokk kertekben jelenik meg, de a ké-
sőbbi angol, illetve mai kertekben is 
megtalálható – avat be a részletekbe 
Juhász Márton. 

- Az elmúlt hónapban korábbi lát-
ványterv alapján megtörtént 74 db ős-
honos örökzöld tiszafa elültetése, az 
Ácsi Városgondnokság kivitelezésében. 
Az utcafásítások esetében, a homológ 
utcakép miatt gömbakác javasolható. A 
Magyar utca melletti még szabad utca-
front pedig gömbkőris, jó várostűrő és 
vezetékek alá is ültethető fafajtával ter-
vezve, reprezentatív fásítást alakított ki 
Ács Város Önkormányzata. A koronában 
oltott fák méretük alapján ideális válasz-
tás a közművek biztonsága érdekében, 
valamint várostűrő fafajtákról beszé-
lünk, melyek szakszerű ápolás mellett 
sokáig fognak díszíteni. 

A fájdalmas, de elkerülhetetlen fa-
kivágásokat komoly szakmai döntés 
előzi meg. A fák monitorozása folya-
matosan történik. A cél minden eset-
ben a biztonságos megtarthatóság.

- Ács szerencsés helyzetben van, 
hiszen az ácsi tűzoltóság szakemberi 
között több ügyes, tapasztalt favágó 
van, az Ő munkájukat segítem én a faá-
polások és favizsgálatok területén. Mű-
szeres Fakopp 3D favizsgálat alapján 
törési biztonságot, az odvak elhelyezke-
dését, a korhadás mértékét is képesek 
vagyunk meghatározni és ez által kiszá-
mítani a megtarthatóságot. Többek kö-
zött a Hét Vezér Emlékpark területén 3 
csertölgy és a Komáromi út mellett 3 db 
közönséges platánfa felmérése Arbor-
Sonic 3D akusztikus tomográf vizsgálat-
tal történt, melynek keretében az érté-
kes fák folyamatos felügyelet mellett 
megmenekülhetnek az esetleges kivá-
gástól, egy korábbi vizsgálati eredményt 
felülírva.  Természetesen az idős, beteg 
fák cseréjére is fel kell készülni a közbiz-
tonság érdekében, mely sokszor már 
éltükben elkezdődhet, de a fő szempont 
a város idős, értékes fáinak a biztonsá-
gos megőrzése az utókor számára. Ezért 
a lehető legnagyobb alapossággal és 
körültekintéssel igyekszünk a vizsgála-
tokat elvégezni, minden esetben a Ma-
gyar Faápolók Egyesületének intelmei 
alapján. A fák különböző egészségügyi 
állapotban és különböző, terhelt környe-
zetben találhatóak. Előfordul, hogy bi-
zonyos faegyed állapota és elhelyezke-
dése alapján (például óvodák) az emberi 
élet biztonsága felülír mindent. Az én 
feladatom, hogy ezeket mérlegelve a 
lehető legjobb megoldást javasoljam – 
mondja el a szakember. 

- Ács Város Önkormányzata favédel-
mi intézkedései alapján, a térségben 
egyedülálló hozzáállásával – az elmúlt 
évben többek között az ácsi Mesefa 
megmentésével – nem csak a természet 
szerető lakosok, de a szakma elismeré-
sét is kivívta. A Mesefa nem csak a kör-
nyezeti elemekkel küzdött, de a rossz 
szándékú emberek rongálásainak is el-
lenállt, időszerű volt a szakmai beavat-
kozás. Számos más fát is vizsgáltunk, sőt 
idősebb fák esetében kormeghatáro-
zást is végre hajtottunk, amit a városve-
zetés majd szeretne figyelemfelkeltő 
táblákon a közszemlére tenni. A város-
gazdálkodás legnagyobb részét a városi 
zöldfelületek fenntartása teszi ki. Az 
értékekre alapuló tervezett gazdálko-
dás jelentheti, hogy a jövő nemzedéke 
élvezhesse mind azt, amit a ma élők 
talán sokszor fel sem ismernek, evidens-
nek tartanak. A klímaváltozás az elmúlt 
időszakban megmutatta foga fehérjét, 

A 2021 őszén indult Zöld Város pro-
jekt keretében Ácson több mint 40 
ezer négyzetméter területen zajlottak 
felújítások, ebből 216 négyzetméter-
nyi épületet újítottak fel és 736 négy-
zetméternyi csapadék és vízvédelmi 
létesítményt hoztak létre. A zöldfelü-
leteket érintő munkálatok nagyság-
rendileg 8000 m területen történtek. 
A projekt 2022 tavaszán lezárult, a 
munka azonban nem áll meg. Ács Város 
Önkormányzata saját költségvetésé-
ből is jelentős összeget fordít a zöldfe-
lületek állapotmegóvására és fejlesz-
tésére, így a város további tervei folya-
matosan megvalósulhatnak. A munká-
latokról Juhász Márton kertészmér-
nökkel beszélgettünk.

- A megvalósított innováció során 
korszerű és impozáns környezetben lét-
rejött a vizesblokkal is ellátott piactér, 
megújult az ácsi Gyár utca, végbement 
egy nagyfokú parkosítás, megújult a vá-
rosközpont, valamint lezajlott a zöldfe-
lületek rendbetétele, beleértve a belvá-
ros Esterházy-Zichy kastély kertjét is. A 
projekt keretében a kert területén átad-
tak egy új szabadtéri kondiparkot, vala-
mint rendbe tették a liget megrongáló-
dott medencéjét is. A mostani parkosí-
tási munkálatok már Ács város önerejé-
ből történnek, kiegészítve a korábbi pro-
jekt munkálatait – mondta el Juhász 
Márton.

A Zöld város projektben végzett fel-
újításokat Pintér Gabriella okl. táj- és 
kertépítész mérnök tervezte. A projekt 
keretében megmentésre került a jelen-
tős természeti értéket képviselő, és 
dendrológia ritkaságnak számító Mese-
fa, botanikai nevén keskenylevelű kő-
risfa, mely a legmodernebb faápolói 
szabványelőírások alapján statikai alá-
támasztást kapott és szárazolást, odú-
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Metka Antal munkája beérett!
 

Nincs könnyű helyzetben Metka Antal, az Ácsi Kinizsi SC lab-
darúgó együttesének edzője. 

Az elmúlt évek kiváló NB-s szereplése után a megyébe 
visszakerült és teljesen átalakult csapat őszi játéka messze el-
maradt a várttól. Ezért is tartotta szükségesnek, hogy a Ácsi 
közönséget tájékoztassam az elhangzottakról. Metka Antal 
készséggel állt rendelkezésemre és nagyon őszintén, korrek-
tül adta meg válaszait a feltett kérdéseimre. Őt csak úgy tud-
nám jellemezni mint a tengerész kapitányt, aki nem hagyja el a 
süllyedő hajót, ő bátran felveszi a harcot az áramlatokkal 
szemben és a veszélyes hullámokkal szemben is erősen tartja 
magát. Most is az történt, hogy „zsákutcába” került Kinizsit ki 
vezesse a bajból, mert jelen helyzetében nagy feladat, Metka 
Antal pályafutása ismert a sportbarátok előtt. Az együttes 
kiváló játékosa volt, majd vezetője, edzője. Én személy szerint 
régről ismerem kedves barátomat, ismerve lelkiismeretes 
munkáját, hűségétsportklubja iránt.2006 márciusában keres-
tem fel először és kérdeztem az ácsi labdarúgó helyzetről. 
Nem volt boldog, de tele volt nagyon pozitív lelkesedéssel és 

az ő esetében csak helyi helyi játékosokra akarja építeni a 
Kinizsit. Azóta már nagyon sok víz folyt le a Concón és az általa 
megálmodott edzésmunka, a játékosok személyi nevelése 
eredményre vezetett. Fáradhatatlan szenvedéllyel szedte 
össze az egyesületért tenni akaró sportolókat, és a munka be-
indult. Játékosai megértették edzőjük tenni akarását és egy-
öntetűen vállalták a rájuk hárult feladatok elvégzését. Metka 
Antal munkája beérett. Sikerei mind több nézőt csaltak ki a 
sportpályára, és a nagy szurkolótábor felzárkózott edzőjük és 
a játékosok mellé. Az edzőnek sok esetben kellett a kártyákat 
úgy keverni, hogy az együttes sikeres legyen. Sok esetben 
kellett a volt idősebb játékosokat is vissza kellett hozni, hogy a 
fiatalokkal kiegészítve eredményes legyen. Metka Antalnak 
több mint 25 éven át kellett dolgoznia, eredményeket felmu-
tatni, hogy a hatalmas szurkolótábor ne csalódjon. A feltéte-
lek minden esetben biztosítva voltak. Külön kiemeli Büki Gyula 
a volt ügyvezető elnök munkáját és mindazt, melyet a sport-
klubért tett, nem feledkezik meg Soós István volt elnökről 
sem, nagyon elismerően emlegeti Csöbönyei Imre volt polgár-
mestert. Mindig elismerten nyilatkozik Lakatos Lászlóról a Ki-
nizsi volt kiváló labdarúgójáról, mint volt szakosztályvezető-
ről, munkatársáról, melyet még kiegészít Hoczek József is. A 
hosszú évtizedes sportmunka kapcsán Metka Antal beírta ne-
vét település „aranykönyvébe”. A város sportszerető szemé-
lyei valamennyien emlegetik a Toni harcos és odaadó munká-
ját, melyet igyekezet kifejteni a helyi sportélet felvirágoztatá-
sában kiemelten a helyi labdarúgás sikereit. Persze voltak az 
élet során buktatók is, de a kiváló volt sportoló és edző soha 
nem esett kétségbe és ennek kapcsán az eredmények ismét 
emelkedő tendenciát mutattak. Napjainkban is túl a hetvenen 
Metka Antalt kíséri az elismerés, az általa végzett munka di-
csősége. Erről tanúskodnak mindazok a kitüntetések, melyek 
eredményeit fémjelzik. Külön kiemeli volt játékosainak aján-
dékát, melyet a közölt fotó is igazol. Ő inkább annak örül ha az 
utcán megállítják és a múltba révedve emlegetik sporttevé-
kenységét. Több generációt szolgált ki, nevelte labdarúgás 
szépségére, nemes küzdelmére, a sportszerű játék végrehaj-
tására, játékosait. Nevelte fiait a sportklub hűségére szerete-
tére és arra, hogy a zöld-fehér mezt viselők minden esetben 
képviseljék városukat és annak színeit. Metka Antalt, mint 
ismert és kiváló labdarúgót több egyesület hívta, de ő hű ma-
radt kedves csapatához. Ő már a koránál fogva mindenki Tóni 
bácsija, aki az ácsi sportélet, sikerekben igen gazdag életút 
képviselője. Tóni bácsi négyszeres bajnoka a településnek, 
melyet az elért eredmények is igazolnak. Hosszú sportpálya-
futása során ez év májusában ünnepli 75 éves évfordulóját, 
melynek kapcsán még most is fiatalos lendületével köszönt-
hetjük a település volt közéleti, sporttevékenységéért a neves 
sportembert. Az írtakhoz csak annyit kell még hozzátenni, 
hogy egészsége tartson sokáig és ha kimegy a Kinizsi sport-
telepére hallgassák meg tanácsait és fogadják úgy mint a helyi 
sportélet nagykövetét.                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

ezért a zöldfelületekkel való ésszerű 
gazdálkodás és a környezetvédelem so-
ha nem volt ennyire fontos. Ács városa jó 
úton indult el, lehetőségeihez mérten 
igyekszik ezen a téren is felvenni a ver-
senyt a tőle kimagaslóbb lehetőségek-
kel bíró településekkel szemben is. 
Sokszor a lakosok lelkes hozzáállásának 
köszönhetően ez kimagasló eredmé-
nyeket von maga után. Természetesen, a 
rongálások is sajnos időről időre bor-
zolják a kedélyeket, ezért nagyon fontos 
a szemlélet formálása – hangsúlyozta a 
kertészmérnök. 

Az elmúlt 2 évben az Önkormányzat 
önerőből a központi területek cserje sáv-
jait és az utcafásításokat is megkezdte, 
melynek keretében további 40 db utcafa 
elültetése mellett döntött, valamint 74 
db örökzöld fa és közel 110 db cserje ke-
rült a parkokba. Az évelő és egynyári 
ágyások karbantartása is folyamatos 
Markó Renáta vigyázó szemei előtt. A 
háború okozta gazdasági problémák Ács 
városában is átszabták a terveket, de 
hosszú távon a város vezetése eltökélt 
az utcák további fásítása és a rekreációs 
területek fejlesztése mellett.

A Zöld Város Projekt számokban, a 
teljesség igénye nélkül:

-Humuszterítés a zöldfelületeken: 
3370 m felületen, átlagosan 10 cm 
vastagságban

Kerti pad: 4 db
Hulladékgyűjtő: 8 db
Fák: 30 db
Lomblevelű örökzöld cserjék: 279 db
Lombhullató cserjék: 573 db
Egynyári virágok: 300 db
Fakéreg terítés: 21 m
Gyepesítés: 2951 m

SZŰCS BÉLA ALBERT
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Rendőrségi hírek
Motorosok az utakon

Pogrányi Zsolt r. százados az Ács-
Bábolna Rendőrőrs Őrsparancsnoka 
hívja fel a figyelmet és tájékoztatja a 
lakosságot az utakon megjelenő mo-
torkerékpárosok biztonsága érdeké-
ben.

A kedvező időjárás beköszöntével 
ugrásszerűen megnő az utakon a moto-
rosok száma, akiknél a baleseti kockázat 
átlag feletti. Ennek az oka, hogy a moto-
rosokat a gépkocsik vezetőire jellemző 
passzív biztonságtechnikai megoldások 
(karosszéria, energiaelnyelő zónák, biz-
tonsági öv, légzsák) nem védik, így bal-
eset esetén testük közvetlenül sérül.

A motorosok a „gépesített járművek” 
kategóriájának legvédtelenebb képvi-
selői, akiknek a halálozási kockázata köz-
lekedési baleset esetén nyolcszor na-
gyobb, mint a személygépkocsiveze-
tőké. 

Lakott területen belül a városi forga-
lomnál lényegesebben gyorsabban ha-
ladnak a motorosok, még akkor is, ha 
nem lépik át a megengedett sebessé-
get. Gyorsabban váltanak sávot és az 
előzési manővereket is lendületesebben 
hajtják végre. Gyakori baleseti ok, hogy 
az autós sávváltáskor nem néz bele a 
visszapillantó tükörbe, és a mögötte ép-
pen érkező motorossal összeütközik. A 

motoros már kisebb lökés után is bees-
het egy autó, vagy autóbusz alá, mely sú-
lyos sérüléssel vagy halálos kimenetellel 
járhat.

Nagyon fontos, hogy a motorosok – 
néhány hónap vezetés kihagyása után – 
ne csak magukat, hanem járműveiket is 
készítsék fel a közlekedésre az alábbiak 
szerint:

· Kizárólag kifogástalan műszaki álla-
potú, és biztonság technikailag is meg-
felelő motorkerékpárral közlekedjen;

Ellenőrizzék a motorkerékpárok mű-
szaki állapotát: az akkumulátor, a világí-
tó berendezést, a gumiabroncsok, a len-
géscsillapítót, a fékbetétek, a fékfolya-
dék, a gyújtógyertya megfelelő állapo-
tát és működését.

· Ne megszokásból vezessen, foko-
zott figyelemmel kezdjen bele előzésbe 
és kanyarodási manőverbe; 

A motorkerékpár ellenőrzése mellett 
saját maguk „felkészítéséről” se feled-
kezzenek meg. Néhány hónapos kiha-
gyás után ugyanis még a rutinos motoro-
sok járműkezelésében is hiányosságok 
merülhetnek fel, valamint tompulhat-
nak a reflexek. Utóbbi kezelésére jó szol-
gálatot tehetnek a vezetéstechnikai kur-
zusok.

· Tartsa be a sebességhatárokat, és 

mindenkor az út-, időjárási-, és látási 
viszonyoknak megfelelően közlekedjen;

· Viseljen bukósisakot és további vé-
dőfelszereléseket, melyek egy esetlege-
sen bekövetkező balesetben a súlyos 
sérülések kockázatát nagymértékben 
csökkenti. 

Közúti baleset bekövetkezése esetén 
a motorkerékpáros testének védelmére 
alapvetően a bukósisak és a motoros vé-
dőruházat szolgál. A motorkerékpáros 
legfontosabb védőfelszerelése a bukó-
sisak, mely fő feladata a fej és az agy 
védelme, az emberi fejet érő erőhatások 
energiájának elnyelése. Kizárólag a be-
csatolt, megfelelő méretű, repedés- és 
balesetmentes bukósisak nyújthat kellő 
védelmet.

A bukósisak használata kötelező, 
míg a védőfelszerelés erősen ajánlott!

Gyakori baleseti szituációk:
1, Kanyarban: 
· túl gyors sebesség alkalmazása a 

kanyarívben
· váratlan akadály az úton
· túlzott kanyarív-korrigálás az út hi-

bái, vagy a szembejövő forgalom miatt
2, Előzésben:
· ütközés a megelőzöttel, vagy a 

szemből érkezővel
· rizikós, beláthatatlan szakaszon való 

előzés
· az előzésben lévő motorkerékpá-

rost gyakran nem észlelik a megelőzött, 
vagy szemből érkező járművezetők

3, Kereszteződésben:
· balra kanyarodó gépkocsi vezetője 

gyakran nem észleli a szemből érkező, 
vagy párhuzamosan haladó motorkerék-
párost

· különösen veszélyes, ha a motorke-
rékpárost a kereszteződéshez közelítve 
másik járművek kitakarják

Kérjük, fogadják meg tanácsainkat, 
hogy mindenki hazaérjen!

Balesetmentes közlekedést kíván a 
Komáromi Rendőrkapitányság Ács-
Bábolna Rendőrőrs!

Szolgálatban
Rohonczi Zsuzsanna r.őrnagy a Rend-

őrség Napján ajándékot vehetett át 
munkája elismeréseként Dr. Szentimrai 
István polgármestertől. Örnagy Asz-
szony a Komáromi Rendőrkapitányság 
Bűnügyi Osztály Vizsgálati Alosztályá-
nak vezetője. 2001-ben szerelt fel a 
rendőrségre, bűnügyi területre, először 
mint vizsgáló, majd fővizsgáló, később 
kiemelt fővizs-gálóként dolgozott, majd 
2020. január 01-től a Vizsgálati Alosztály 

vezetője lett. A Komáromi Rendőrkapi-
tányság Bűnügyi Osztályán 2006. óta 
teljesít szolgálatot. Kimagasló szakmai 
tudása, tapasztalata, nagyfokú munka-
bírása, példamutató életvitele egyaránt 
hozzájárul az alosztálya, ill. az egész bűn-
ügyi osztály, sőt a Komáromi Rendőr-
kapitányság eredményes munkájához.

Kétgyermekes családanyaként 2005. 
óta él Ács városában szintén rendőr 
férjével. 
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Fontos témákról őszintén
Testről és lélekről előadás-sorozat a könyvtárban BALOGH ATTILA

A sorozatot  Nagy Marianna-Maya a 
tibeti hangtálak jótékony hátásáról szó-
ló bemutatója nyitotta még februárban. 
A tibeti hangtálak gyógyító rezgéseket 
bocsátanak ki, melyekre testünk köny-
nyen rá tud hangolódni. Képesek harmo-
nikus állapotunkba visszaállítani minket 
és hozzájárulnak mindennapi jóllétünk-
höz. Tudtuk meg többek között Mayától. 
Ám ezeket a rezgéseket és gyakorlati 
működésüket át is élhették az érdeklő-
dők a gyakorlatban, hiszen ki is próbál-
hattuk a hangtálakat a helyszínen.

A folytatásban Péczi Ilona Léleknyito-
gató programja következett, aki az éle-
téből merített tapasztalatai felhaszná-
lásával és szerzett tudása birtokában 
igyekezett segíteni a hallgatóságnak le-
gyen szó útkeresésről vagy önismeret-
ről. A lélekműhely nap keretében több 
lélekgyógyászati módszerrel: a Bach-
virágterápiával, számmisztikával, színte-
rápiával, pszichológiai integrált szemlé-
lettel, alkotó és asszociációs önismeret-
tel ismerkedhettünk meg. Péczi Ilona 
nyitogatta a lelkeket, kapaszkodókat 
nyújtott önmagunk jobb megismeré-
séhez és nehézségeink leküzdéséhez.

Egy súlyos és komoly téma boncolga-
tására invitálta az érdeklődőket a soron 
következő alkalom. Életünk változásai - 
mindennapi veszteségeink. Mit tehe-
tünk a veszteségben? Hogyan induljunk 
el a feldolgozás folyamatában? Mi jelle-
mez bennünket, mint gyászolót? Milyen 

önsegítő lehetőségek vannak, melyek 
segítenek a továbblépésben? Többek 
között ezekre a kérdésekre kerestük a 
választ Szalai-Nagy Ildikó, gyászfeldol-
gozás módszer specialistával.  

A veszteségek, tragédiák senkit sem 
kerülnek el, a gyászfeldolgozás részét 
képezi az életnek. Az egyik legfájóbb, 
amikor az egyik családtagunkat veszítjük 
el. Megtudhattuk hogyan zajlik egy sze-
retett személy elvesztése után a gyászo-
lás folyamata és ennek milyen nehézsé-
gei lehetnek. Szalai-Nagy Ildikó előadá-
sán megismertette velünk, hogy a gyász-
feldolgozó módszer segítsével hatéko-
nyan küzdhetünk meg a veszteségeink-
kel.

A folytatásban az önértékelés hálójá-
ból próbáltunk meg kiszabadulni régi is-
merősünk és egykori kollégánk Bakai 
István segítségével. Mit tehetsz az önbe-
csülésedért, a magabiztosságért? Ho-
gyan ismerd fel az önbizalom-romboló 
tényezőket az életedben? Milyen techni-
kákkal térképezheted fel az erősségei-

det, értékeidet? Ezekre a kérdésekre ke-
restük a választ kétszer negyvenöt perc-
ben.

Az életből hozott példákkal színesí-
tett előadás során mindenki megtalál-
hatta azt a gondolatmorzsát, ami a saját 
életébe, önértékelésébe illesztve segít-
ségére lehet a mindenapokban.

A Testről és lélekről előadássoroza-
tunk záró programját május 19-én, pén-
teken, lapzártánk után hallhatták vendé-
geink. Ezen a napon Kiss Krisztina life- és 
párkapcsolati coach volt az előadónk, aki 
a párkapcsolatokról, a házasságról tar-
tott az érdeklődők számára informatív 
előadást.

Intézményünk nevében szeretném 
köszönetünket kifejezni minden előadó-
nknak, akik önzetlenül vállalták a felké-
résünket és tudásuk legjavát adva hoz-
zájárultak az előadás-sorozatunk sike-
réhez. Intézményvezetőként szeretném 
külön megköszönni a könyvtáros kollé-
gáimnak Meszlényi-Mali Beátának és 
Máthéné Vrastyák Erzsébetnek, lelki-
ismeretes munkáját. Hétről hétre ren-
geteget készültek, hogy mindig kényel-
mesen és szinte otthoni, családias kör-
nyezetben teljenek az előadások. Vége-
zetül köszönjük mindenkinek, akik elin-
dultak és velünk tartottak ezen az úton. 
Jó hír azoknak, akik eddig lemaradtak, 
hogy ősszel folytatjuk a sorozatot újabb 
előadókkal és újabb izgalmas témákkal.

Testről és lelekről címmel indult előadás-sorozatot a könyvtárban, amely különböző pszichológiai, filozófiai, olykor 
spirituális témákat feszeget. A testi, lelki egészség megőrzéséhez kínálnak lehetőségeket, utakat, módszereket ezek 
az előadások, alkalmak. Különböző stílusú és módszertanokkal foglalkozó szakemberek voltak eddig a vendégeink. 
Mindegyik előadás nagy érdeklődés mellett zajlott és bár sokszínű és szerteágazó gondolatokat hallahatott a közön-
ség egy közös jellemző biztos, hogy akadt a események között, nevezetesen: az elgondolkodtatás.

Ácsi siker a Szakma Sztár Fesztiválon
Horváth Bencével beszélgetünk

A Magyar Kereskedelmi és Iparkama-
ra idén áprilisban XVI. alkalommal szer-
vezte meg a Szakma Sztár Fesztivál kere-
tében az országos szakmai versenyek 
döntőit. A fesztivál kiemelt célja a szak-
képzés, a szakmaválasztás népszerűsí-
tése és bemutatása mellett támogatni a 

pályaválasztás előtt álló fiatalokat, elő-
segítve a szakképzésben kiemelkedő te-
hetségek jövőbeni gondozását.

A 15.000 látogató részvétele mellett 
megtartott rendezvényen számos szak-
macsoportban versengtek a dobogós 
helyezésekért a fiatal szakemberek. 

Városunk hírnevét Horváth Bence öreg-
bítette, aki az előkelő III. helyen végzett 
a szakmai versenyen.

- A fesztivál első napján volt az ese-
mény megnyitója, a rendezvényt Ma-
gyarország miniszterelnöke, Orbán 
Viktor nyitotta meg. Idén 54 szakmában 
7800-an jelentkeztek a fiatal szakembe-
rek versenyére, közülük 200 diák került 
be a döntőbe, köztük én is.  A fesztivál 2. 
napján volt az én versenyfeladatom, 
amely során egy első sárvédő polírozá-
sát kellett elvégezni, erre a feladatra a 
rendelkezésre álló idő 2 óra volt. A fel-
adat befejezését követően vizsgabizto-
sok pontozták a munkámat. A 3., záró 
napon került megrendezésre a díjátadó 
ünnepség, ahol átvehettem a III. helyért 
járó díjat – meséli a 18 éves fiatalember, 
aki az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Isko-
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„Indulj el egy úton, én is egy másikon, hol egymást találjuk, egymásnak se szóljunk.”

Hazánk legismertebb és egyben 
leghosszabb turistaútját, az Országos 
Kéktúrát a National Geographic 2020-
ban a világ 25 leginkább ajánlott uta-
zási célpontja közé sorolta. A hosszú-
ságában folyamatosan változó útvonal 
főként Magyarország északi tájain hú-
zódik. A magyar ismeretterjesztő film-
történelem talán legismertebb és 
egyik legnépszerűbb sorozata, a Más-
félmillió lépés Magyarországon végig-
kalauzolta a nézőket a festői útvona-
lon, kedvet csinálva évente több száz 
embernek a kéktúrázáshoz. Kovácsné 
Tóth Csillával beszélgetünk, aki az 
OKT 8144. teljesítője.

- Születésem óta Ácson élek. Tanul-
mányaim befejezése után szintén Ácson, 
a Fiorács Kft-nél helyezkedtem el, és je-
lenleg is itt dolgozom könyvelőként, már 
28 éve. Időközben férjhez mentem, idén 
leszünk 25 éves házasok, két gyermek – 
24 éves Balázs és 22 éves Zsuzsa – bol-
dog szülei vagyunk. A természet szere-
tete jellemez kiskorom óta, otthon ker-
tészkedem, hétvégenként sokat sétá-
lunk párommal a Malom-tónál, vagy ép-
pen letekerünk az ácsi vagy monostori 
Duna-partra. 

Családi nyaralásaik alkalmával a 
magyarországi „hegycsúcsokat” is 
meghódították: Magas-bérc, Írott-kő, 
Kőris-hegy, Dobogókő, Csóványos, 
Istállós-kő, Kékes, Zengő és végül a 
Nagy-Milic.

- Gyerekeink már felnőttek, meg-
kezdték önálló életüket. A felszabadult 
szabadidőnkben férjemmel egy-egy 
rövidebb túrát tettünk a környéken, 
főleg a Bakonyban. Egyik év tavaszán a 
Bakancsos Klub által szervezett med-
vehagyma túrán voltam kolléganőmmel, 
és ekkor Tóth János tette fel a kérdést, 
hogy miért nem járjuk végig az OKT-t.  
Biztatására meg is vettem az igazoló-
füzetet, majd 2019. június 9-én elindul-
tunk az „ÚTON”. Első szakasz Nagymaros 
és Törökmező között volt, ahol lányom-

mal és férjemmel tettük meg a 11 km-es 
távot szép, forró nyári napsütésben. A 
további több mint 1000 km-t párommal 
teljesítettem, majd az utolsó szakaszt - 
Bózsva-Hollóháza – is hárman jártuk 
végig ismét kánikulában 2022. július 20-
án. 

Az Írott-kőtől Hollóházáig tartó or-
szágos kéktúra útvonalat 64 túranap 
alatt járták be, melyhez rengeteg él-
mény, kaland fűződik.

- Csobáncot egy téli napon másztuk 
meg, szó szerint, egy kötél is segített, 
hogy felérjünk a tetőre, ahol a hatalmas 
ködben még a várat sem találtunk, sőt 
még a hegyről levezető utat sem. A 
Zemplénben egész napos szakadó eső-
ben túráztunk közel 20 km-t, de a sza-
lamanderek látványa miatt mégis szép 
emlékként idézzük vissza ezt a napot. 
Kalandos volt a Szent György-hegy előtti 
eltévedésünk, és emlékezetes marad a 
kilátás a Kalica-tetőről a Lázbérci-víztá-
rolóra, mely számomra a legszebb kilá-
tópont – sorolja Csilla a sok-sok élmény 
közül a legkedvesebbeket. 

Sok rögös út, nehéz akadály van 
mögötte, de az Országos Kéktúra 
8144. teljesítőjeként mára rutinos tú-
rázónak számít. Az első, kezdeti lé-
pések megtételére így emlékszik. 

- Eleinte csak egynapos túrákat tet-
tünk. A szervezés minden percét élvez-
tem, egyirányú túra révén valahogy visz-
sza kellett jutnunk a kiinduló pontra, és 
bizony sok fejtörést okozott, hogy me-
lyik busszal, vonattal érünk vissza idő-
ben. Túra előtt mindig megnéztük, hogy 
mi vár ránk, mennyi szintemelkedésre 
számítsunk, milyen kitérőket érdemes 
tenni egy vár vagy kilátás érdekében. 
Tájékozódásunkat a Természetjáró app 
segítette, a mai modern világban már a 
mobiltelefon nagy előny. Egyre rutino-
sabbak lettünk, többnapos túrákat is ter-
veztünk, főleg otthonunktól távol, Ma-
gyarország keleti részeiben. Nagyon 
szép tájak jellemzik ezt a vidéket is, a 
Cserhát marasztaló sártengere, kontyos 
házai, a Mátra hullámzó hegyei, a Bükk 
bércei, a Zemplén csodás várai. Szá-
munkra ismeretlen kis falvakat fedez-
tünk fel, amit nem feledünk pl. Makkos-
hotyka, Gömörszőlős, Bódvalenke.

Utunkat a Rockenbauer Pál dél-
dunántúli kéktúrával folytatjuk, mely 
Írott-kőtől Szekszárdig tart. Az 542,9 km-
es távból eddig 163,5 km-t tettünk meg. 
Célunk az országos kék kör teljesítése, 
vagyis jövő évben szeretnénk elkezdeni 
az Alföldi kéktúrát is, így lesz teljes az 
„Utunk”. Tervünk az OKT ismételt bejá-
rása is.

Napjainkban a Pilisi Vándorlás jel-
vényszerző túramozgalmat is járják.  A 
154 km hosszú útvonal Dorogról indul 
és Esztergomnál ér véget, 29 pecsé-
telőhelyet érintve főként a Pilisben és 
a Visegrádi-hegységben halad.

„Bármilyen hosszú is egy természet-
film, bármilyen szép is egy kép, bármi-
lyen csodás is egy-egy leírás, nem hi-
hetjük azt, hogy ez pótolja a személyes 
élményt. Márpedig ezek a helyek bárki 
számára könnyen elérhetők, felkeresé-
sünk, felfedezésük – kinek-kinek a 
maga számára – jószerint csak elhatá-
rozás kérdése.” Rockenbauer Pál.

KOVÁCSNÉ TÓTH CSILLA

lából nyert felvételt a győri szakiskolába.
- Szüleimmel Ácson élünk, van egy 

öcsém, aki szintén a Lukácsba jár okle-
veles gépjármű mechatronikai techni-
kusi szakra. Jelenleg a Győri Lukács Sán-
dor Járműipari és Gépészeti Technikum 
és Kollégium végzős hallgatója vagyok, 
járműfényező szakon. Az iskola keretein 
belül jelentkeztem egy szakmai verseny-
re, ahol először továbbjutottam a me-
gyei döntőbe, mely Kecskeméten került 
megrendezésre a Mercedes-Benz Gyár-
ban, majd az országos döntőbe, mely a 
Budapesti Hungexpo területén került 
megrendezésre. A felkészülésemet az 
elméleti részt illetően az iskola részéről 
Herczku István tanár úr segítette, míg a 

gyakorlati részt Marczinek Zoltán tanár 
úr, aki az Audi Hungaria Zrt. gyakorlati 
oktatója – mondja Bence, aki a jövőben 
szintén ennél a cégnél szeretne elhelyez-
kedni. Tervei megvalósításához nagy 
segítség a versenyen elért eredménye.

- Számomra ez egy hatalmas elisme-
rés és visszaigazolás, hogy van helyem 
ezen a pályán, valamint azzal, hogy ezt a 
díjat megnyertem, mentesültem a szak-
mai vizsgák alól. Ezúton is szeretném 
megköszönni az oktatatóimnak a támo-
gatást és hogy segítséget nyújtottak cél-
jaim eléréséhez. Jövőbeli terveim között 
szerepel, hogy felvételt nyerjek az Audi 
Hungaria Zrt-hez, hogy a tanult ismere-
teimet tovább tudjam fejleszteni a jár-

műfényezés szakmában, valamint sze-
retném a tanulmányaimat is tovább foly-
tatni esti oktatás keretein belül. Azért 
ezt a szakmát választottam, mert érde-
kesnek találtam, jó a kézügyességem és 
türelmes vagyok, ami ehhez a szakmá-
hoz nagyon fontos. A céltudatos, remek 
fiatalemberre családja mellett városunk 
is büszke lehet, ahogy ő is büszkén vallja 
ácsi kötődését. 

- Ácson nőttem fel, szüleimmel min-
dig is itt éltünk, itt van a családom, a ba-
rátaim, valakivel már általános iskola óta 
barátok vagyunk. Ács egy nyugodt és 
csendes város, olyan, mint én – zárja 
gondolatait Horváth Bence.
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Az ácsi labdarúgás fényes időszaka….
CSUKA LÁSZLÓ



Több száz zsák szemét gyűlt össze
BALOGH ATTILA

Az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Isko-
la diákjai, a polgármesteri hivatal és a vá-
rosüzemeltetés dolgozói, az önkor-
mányzat Településfejlesztési Bizottsága 
mellett számos önkéntes csoport és civil 
csatlakozott az idei TeSZEDD! akcióhoz, 
aminek célja a város és környezetének 
megtisztítása a szeméttől.

A Természetjáró Bakancsos Klub ko-
ordinációja mellett kapcsolódott be a 
városunk az országos szemétszedési ak-
cióba. Több napon is hirdettünk közös-
ségi szemétszedést, amelyekhez bárki 
csatlakozhatott. Végül közösen több 
száz zsáknyi szemetet sikerült össze-
gyűjteni a település bel- és külterületé-
ről egyaránt. Önmagában örömteli az 
összefogás és jóleső érzés, hogy mindig 
akad segítő kéz, akikre számíthatunk az 
ilyen akciók során. Azonban sajnálatos és 
döbbenetes, hogy egyre több ilyen ese-
ményre van szükség, mert sokkal több 
olyan kéz akad, aki nem szedi a szeme-
tet, hanem eldobja.

Régóta problémát okoz a kürterületi 
utak mellett lerakott szemét, a kidobott 
háztartási hulladék, álattetemek, veszé-
lyes hulladék, építési törmelék stb. Eze-
ket sem értjük, de újabban már minden-
féle lelkiismeret vagy jó modor kiveszni 
látszik az emberekből, mert a város utcái 
is tele vannak szeméttel. Olyan, mintha a 
köztéri kukákat, vagy a szemetest hírből 
sem ismernék és a világ legtermészete-
sebb dolga lenne, hogy ahol kiürül az 
üdítős doboz, ott eldobjuk.

Elég csak kiemelnem a Gyár utca sza-
kaszát a városháza és a vasútállomás kö-
zött. Ha naponta szednénk a szemetet is 
kevés lenne! Elképesztő állapotok van-

nak! Eldobott papírzsebkendők, üdítős  
és energiaitalos dobozok, sörösdobo-
zok, csomagoló papírok, péksütemé-
nyes zacskók, valamint a járdán, villany-
oszlopoknál, kerítéslábazatoknál poén-
ból, vagányságból összetört üvegek. Ez 
utóbbi nemcsak, hogy mérhetetlen bun-
kóság, de elég komoly veszélyt jelent az 
arra közlekedő, főként kisgyerekes csa-
ládok számára.

Ez a cikk elsősorban a TeSZEDD akció 
sikeréről szól természetesen, de nem 
mehetünk el amellett, hogy most már 
egyre tarthatatlanabb ez a dolog, és ez 
nem rosszul szervezett hulladékgazdál-
kodás vagy a kevés köztéri szemetes hi-
ánya, hanem egyszerűen emberi buta-
ság és mérhetetlen bunkóság!

A szemetet nem dobjuk el az utcán, 
sem a természetben, hanem elvisszük a 

következő kukáig, ha ez az otthoni sze-
metesünk, akkor hazáig kell vinnünk!

Mindenesetre az önkéntes szemét-
szedőknek hálásak vagyunk, hogy ezút-
tal is számíthattunk rájuk. A TeSZEDD 
akció idén is sikeresnek bizonyult. A Föld 
világnapjához kapcsolódóan választják a 
szervezők mindig ezt az április végi idő-
szakot. Idén a szokásos problémás sza-
kaszok mellett a TeSZEDD akció során 
megtisztítottuk a Föld-napi túra útvo-
nalát is, és a majálisra vezető útszakaszt 
is, így a rendezvények résztvevői is tiszta 
környezetbe érkeztek. Erre sem gondol-
nak soha azok, akik az út mellett szórják 
ki a szemetüket, hogy egy egész várost 
járatnak le ezzel a viselkedéssel és csele-
kedettel. Bízunk benne, hogy változik a 
hozzáállása az embereknek, bár sok 
reményt nem fűzünk hozzá.
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Állampolgársági eskütétel

Holló Bernadett ünnepélyes keretek 
közt 2023. május 10-én letette az állam-
polgári esküt az ácsi városháza nagyter-
mében. A felvidéki származású honosí-
tott, Dr. Szentirmai István polgármester 
és Soós Piroska anyakönyvvezető előtt 
tette le a magyar állampolgársági esküt. 

Az eskü szövegének elmondása után 
Holló Bernadett aláírásával is megerősí-
tette fogadalmát, majd kézbe vehette 
Novák Katalin köztársasági elnök által 
aláírt honosítási okiratot, mely tanúsítja, 
hogy immár hivatalosan is magyar.

Ezt követően Magyarország és szű-
kebb hazánk Ács polgárának gratuláltak 
a jelenlévők és átadták jókívánságaikat.
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Gyászol az ácsi kézilabda sport 

IM MEMORIAM KISS SÁNDOR
Életének 35. évében, hosszú beteg-

ség után elhunyt Kiss Sándor, az Ácsi Ki-
nizsi SC kézilabda szakosztályának egy-
kori játékosa. Búcsúztatása április 19-én 
volt a katolikus temetőben. Kiss Sándor 
gyerekkora óta szerette a sportot, le-
gyen az foci, sakk vagy kézilabda, azon-
ban ezek közül mégis a kézilabda állt 
legközelebb hozzá. Először a Gárdonyi 
Géza Általános Iskolában ismerkedett 
meg szeretett játékával, majd 2002-től 
az Ácsi Kinizsi SC ifjúsági, pár évvel ké-
sőbb felnőtt férfi kézilabda csapatának 
igazolt játékosa lett. Sanyi több idényen 
keresztül erősítette az ácsi utánpótlás 
csapatokat, majd már fiatalon tagja lett 
a felnőtt megyei, később az NB II-es 
együttesnek is. Az évek alatt számos 
szép sikert ért el, többször is dobogóra 
állhatott a csapattal, góljaival mérkő-
zésről-mérkőzésre megörvendeztette 
az ácsi szurkolók. De nem csak góljaival, 
hanem lelkesedésével, alázatával és 

fáradhatatlan munkabírásával is segítet-
te csapatát. Ha kellett minden poszton 
bevethető volt, ha éppen úgy adódott 
edzésen kapuba állt, de rá tényleg min-
denhol számíthattak edzői. De nemcsak 
ők, hanem csapattársai is a civil életben. 
Mindenhol ott volt, ahol tudott segített. 
Nemcsak egy csapattárs volt, hanem 
barát is. 2018-ban visszavonult, de nem 
távolodott el a sporttól, szabadidejé-
ben, ha tehette eljárt aktívan mozogni, 
élete volt a játék. De egy hosszú beteg-
ség, sok küzdelem után, mégis váratla-
nul hagyott itt minket, az Ácsi Kinizsi 
népes táborát. Osztozva a család fájdal-
mában, az egykori csapattársak azzal a 
kéréssel fordultak az egyesületükhez, 
hogy vonultassák vissza a 4-es mezszá-
mot, amelyben ezután senki nem lép-
hetne majd pályára a felnőtt csapatban. 
Ezzel állítva emléket Barátjuknak!

Nyugodj békében, Sanyi!

2023.04.27.-én Csornán került meg-
rendezésre a térségi fafúvós és vonós 
hangszereken tanuló diákok szakmai ta-
lálkozója - versenye.

A helyszínt a Kerényi György Alap-
fokú Művészeti Iskola biztosította. A ver-
senyen 33 növendék képviselte iskolá-
ját, többek között a Napsugár Művészeti 
Iskola 2 ácsi növen-déke.

Fagott hangszeren Turcsán Sándor  
arany minősítést és Szűcs Attila ezüst 
minősítést kapott.

Felkészítő tanáruk Molnár Johanna, 
zongorán kísért Ferenczy Zsombor.

Veretlenül bajnok az U14-es csapat

Az Ácsi Kinizsi SC U14-es csapata fö-
lényesen és megérdemelten, veretle-
nül nyerte a 2022-23-as Komárom-Esz-
tergom Vármegye I. osztályú U14 DÉL 
utánpótlás labdarúgó bajnokságot.

Sokéves munka gyümölcse érett be, 
aminek sikerkovácsa Nagy László – Laci 
bácsi –, aki kiemelkedő szakmai tudá-
sával, pedagógiai érzékével terelgette a 
tehetséges helyi futballistákat, minde-
mellett fegyelmet, sport iránti alázatot 
és legfőképpen egymásért való küzdel-
met tanított a srácoknak, akik leiskoláz-
ták a mezőnyt. A korosztály az utóbbi 
pár évben folyamatosan a dobogón 
végzett, ami mutatja, hogy érdemes az 
utánpótlás-nevelésre fordítani. A siker-

ben nagy szerepe van a szakmai stáb - 
segédedzők, kapusedző – mellett a ki-
tartó és támogató szülőknek, akik min-
denben segítették a gyerekeket és a 
klubot, valamint a szurkolóknak is. Na-
gyon bízunk benne, hogy az "aranycsa-
patunk" további sikereket fog hozni az 
egyesület számára, a város számára, és 
bízunk benne, hogy együtt tudjuk tar-
tani ezt a sokra hivatott csapatot.

Szívből gratulálunk a csapat minden 
játékosának, edzőjüknek Nagy László-
nak és Máthé Csaba kapusedzőnek! 
Hajrá Kinizsi!

Az Ácsi Kinizsi SC labdarúgó 
szakosztályának vezetősége

Versenyeredmény
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